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Abstract

        
1975-87 there were 15 infants in the Childrens University Hospital of Zürich, cared for a brain tumor. In 3 cases the first symptoms were already present by birth. In our cases epileptic convulsions were the most common first manifestation of the tumor (40%). In most cases neither clinical symptoms nor EEG changes helped to localize the tumor. In one third of the cases the tumor was manifested with symptoms of increased intracranial pressure. In 11 children (73%) the tumor was localized supratentorially, in 3 cases in the cerebellum, in one case in the brainstem. 13 children were operated, without perioperative mortality. In 10 cases the tumor was radically extirpated, in 3 cases only a subtotal excision of the tumor was possible.


      
        
Zusammenfassung

        
1975-87 wurden im Kinderspital Zürich 15 Säuglinge mit einem Hirntumor betreut. In 3 Fällen fand man erste Symptome des Hirntumors bereits bei Geburt. Epileptische Anfälle waren in unserem Patientengut die häufigste Erstmanifestation (40%) des Tumors. In den meisten Fällen erlaubte weder die Anfallssymptomatik noch der EEG-Befund Rückschlüsse auf die Tumorlokalisation. In einem Drittel der Fälle präsentierte sich der Tumor mit Hirndruckzeichen. Bei 11 Kindern (73%) war der Tumor supratentoriell, in 3 Fällen im Kleinhirn, bei einem Kind im Hirnstamm lokalisiert. 13 Kinder konnten operiert werden, ohne perioperative Mortalität. In 10 Fällen war die Tumorextirpation radikal, in 3 Fällen war nur eine subtotale Tumorresektion möglich.
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